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Uspešno poslovanje 
združenega podjetja 

»Iskra«
■ Letni plan proizvodnje je Lepe rezultate zniževanja 
bil ob poleltju dosežen s 44,6 razlike virov obratnih sred- 
odst. ali za 8,2 % več kot v štev so pokazale nasproti za- 
istem obdobju lanskega le- četnemu primanjkljaju virov 
ta. Ce bi bila realizirana po stanju 1. I. 1967 tele or- 
proizvodnja po sprejetem ganizacije: 
dinamičnemi načrtu proizvod- rjAPRAATE; so primanj-

* f S | P  kljaj na virih obratnih sred-šalo 17,3 »/o nasproti istemu stev znižale od 2.568.524 N
obdobju lanskega leta. Ker din na 7 1 8 9 3 2  din t. j. za 
proizvodni načrt ni bil iz- i .849.592 N din; 
polnjen tako kot to predvide
va gospodarski načrt ZP za KONDENZATORJI: so zni-
letn 1967 ie razumljivo da žali ta primanjkljaj od leto 196/ e razumljivo cm 2A09.2iS N din na 126.956 N
tudi zaposlovanje m v skla- din aJ. za 1 2 g 2  282 „  din> 
du s postavljenim planom in jcar da so praktično
je povprečno število zaposle- edini v ZP imaj0  Qb pol
nih v prvem polletju za 3,3 jej-ju sredstva vsklajena z 
ods>t. nižje od predvidenega, njihovimi viri, kar pa isto- 
kar pa ne pomeni, da je šte- ¿asno pomeni, da imajo z 
vilo zaposlenih že všklajeno ozirom, na zamrznjene ter-

Naš posnetek prikazuje elektronsko fakturirko, ki jo bo javnost spoznala na letošnjem 
mednarodnem sejmu »Sodobna elektronika« v Ljubljani

Z zasedanja delavskega sveta ZP
Potek zasedanja je za televizijo snemala londonska BBC

Ena Izmed obsežnejših točk dnevnega reda z zase- šolskega centra je prišlo do 
danja delavskega sveta ZP je bila obravnava poro- neljube pomote. Tako izka- 
čila o polletnem poslovanju podjetja, vendar o tem zuje obračun, ki ga je sesta- 
govori poseben sestavek direktorja finančno-računo- vil finančni sektor ZP pri- 
vodskega področja na tej strani manj kljaj, sam šolski center 

pa poroča o precejšnjem 
omenjene ostanku čistega dohodka.

Obravnavo periodičnega obra- 
V prvi točki dnevnegajreda čiina za pryo polletje so zato

za-

Za.3. zasedanje DS ZP je vizijske 
pripravil predsednik inž, Mar- družbe, 
jan Japelj precej obširen

razpoložljivimi kapaciteta- jatve pri PSO, toliko virov, dnevni red. Kar lu tock se je so razpravljali člani -DS ZP premaknili na naslednje___
„.i v osnovnih sredstvih, za- da bi jih v normalnih okoli- zvrstil° med zasedanjem, ki 0  zahtevi našega podjetja za sedanje DSZP, med tem pa
to bo potrebno v prihodnje šeinah likvidnosti, lahko od- mu ®g pi i so.stvx°vai? 81 |&  m m m  |  ¡ f g |  | | g |
zaposlovanju in izkoriščeno-: stopili drugim organizaci- n?v DS V̂P SS številni .vodil
sti delovne sile posvetiti po- jam m uslužbenci podjetja, na na 3 1  Zakona o kreditnih po
sebno pozornost. Doseženi J . _ |  ¡fl čelu z generalnim direktor- slih s tujino in člena 65 Za-
poprečni neto osebni dohod- i  Nadaljnja organizacija, ki jem. kona o organizaciji zdravstve
ni s 0  za 4 % nižji od plani- je pokazala tendenco vsklaje- Posebej zanimivo je bilo, ne službe v SR Sloveniji. V 
ranih in znašajo za ZP kot vanja sredstev z njihovimi da je otvoritev zasedanja in prvem primeru gre za prosto

uvedbo postopka o oceni bosta obe službi ugotovili ra- 
usiavnosti in zakonitosti čle- donsko napako in vskladili

poročilo.
Za primerjavo poslovanja v 

prihodnjem obdobju je fi
nančni sektor ZP izračunal

X d l l i l l  111 ZUuOUj D ¿ d  d -.x  kov •  ̂- ■.J , ,  • _ . J w i t v « ^  J vc/ui i rA  ̂~ , , ln ilriv tr Vi - ir  1 0Trt

celoto 81.200.— S din naspro- vin so Elektromotorji, ki so začetek razprav filmala in po- razpolaganje retencijske kvo- ** vJrst kazamiKov,K i
ti 73.300.— S din za leto 1966. primanjkljaj pokazan v začet- snela na magnetofon london- te, ustvarjene na podlagi iz- zaenkrat le statistično viea-

Izredno nizki poprečni ne: ku leta v znesku 3.672.577 N ska radijska družba BBC. voza, v drugem pa za nasilno nosL ne kažejo pa absolut-- •. --«-«j.-- --i . . .  • ® -’ -- - nega merila uspešnosti poslo-to osebni dohodki so v Spre
jemnikih, Sežana, in sicer 
53.400.-— S din oh planira
nih za leto 1967 70.000.-—; v 
Elektromotorjih, Železniki 
43:400.— S- din od planira
nih 72.800.—- in v Elektroni
ki, Horjul. 54.400.— S din od 
planiranih 75.000.—. Te orga
nizacije, kakor tudi tovarna 
elementov morajo prek svo
jih Začasnih uprav še pose
bej poskrbeti za realizacijo 
postavljenih sanacijskih na
črtov, kajti samo na ta na
čin si bodo ustvarile pogo
je za višje izplačevanje oseb
nih dohodkov v skladu z 
ustvarjenim dohodkom.
- če smo v prvem polletju 
lahko zelo zadovoljni s po
slovnim rezultatom, saj , je. 
znašal ostanek dohodka po 
pokritju osebnih dohodkov 
kar 2 milijardi in 500 milijo

din znižali ob polletju na j-dm o gospodarskem doga- 
2.052.261 N din t. j. za 
1.520.316 N din.

(Dalje na 2. strani) kasneje predvajali prek tele- 
Iz poslovanja BIROJA ZA AVTOMATIZACIJO ŽELEZNIC

Najugodnejša ponudba na licitaciji 
obeta Iskri obsežen posel pri 
avtomatizaciji ranžirnih postaj

pripojitev treh naših obrat-
jaftju v
podjetjih v Sloveniji bodo zavodom. Delavski svet je po-

najpomembnejših nih ambulant zdravstvenim vanJa in ¡||l§ niti uporabniza primerjavo poslovanja 
med tovarnami. Sklep DS ZPoblastil upravo ZP, da prek 

njene pravne službe sproži 
spor pred ustavnim sodiščem 
o kršitvi; zakonskih določil.

Predlog o osamosvojitvi

je bil, da bomo te kazalnika 
ob periodičnih obračunih 
objavljali v našem glasilu.

Izredno se je zavlekla raz*
obrata uporov Šentjernej, to- prava o sanacijskem progta- 
varne elementov , za elektro- mu- našega podjetja. To pa 
niko v okviru združenega ni nič, čudnega, saj so rezul- 
podjetja je DS zavrnil po tati za letošnje leto prava 
predhodnem poročilu pred- sramota za poslovanje neka- 
sednika komisije Igorja Slav- terih organizacij in učinlcuje- 
ca. 'Obrat namreč v sedanji jo kot zasmeh prizadevanju 

V razgovoru z direktorjem Biroja za avtomatizacijo fazi razvoja ni sposoben vo- uprave ZP, da bi aktivirali 
železnic pri PSO, tov. inž. Dragom Podlogarjem, smo diti vseh poslov kot samo- zamrznjena sredstva m prešli 
izvedeli marsikaj o letošnjih uspehih, težavah in stojna organizacijska enota, na normalno poslovanje. DS 
pričakovanih novih poslih te naše pomembife delov- Poročilo o poslovanju pod- ZP je sprejel predlog'o orga
ne enote. Ob vseh predvidenih in nepredvidenih jetja v prvem polletju je bila nizaciji posebne kontrolna 
ovirah, ki so se pojavile med letom, je BAž v osmih naslednja točka dnevnega re- komisije generalnega direk- 
mesecih letošnjega leta za nad 10% presegel-vred- da. Poročal je finančni direk- torja, ki bo v organizacijah 
nost svojega planiranega dela tor tov. Alojz Vidmar. Peri- spremljala potek sanacije in

odični obračun izkazuje za sproti poročala o ukrepih za.Letošnja planska zadolžitev investitor v zadnjem- času za- 
Biroja za avtomatizacijo pri gotovil sredstva in tako bodo

nov S. din* pa ne moremo PSO dosega 4 in pol milijar- dela stekla znova. , _. „ . 1 , .  ■-,. ,
biti zadovoljni z vezavo ob- de starih dinarjev, kar je Letošnje glavne naloge BAŽ ka-Finančni rezultati so pov- DSZP pooblastili generalna
ratnih sredstev nasproti raz- spričo števila zaposlenih v tej so bile osredotočene ha rea- sod ugodni, razen pri tovar- ga direktorja, da pripre vi
položljivim virom. Primanj- delovni enoti prav gotovo do- lizacijo začetih del za avto- . . . .
kljaj virov je ob koncu prve- kaj obsežna naloga. Po osmih matizacijo magistralnih prog 
ga polletja narastel nasproti mesecih bi bil delovni uspeh na področju ZŽTP Ljubljana, ’ “ 
stanju v začetku 1967. leta BAŽ iahko še veliko ugod- ŽTP Sarajevo in Zagreb,
kar za preko 62%. Ta poda- nejši, ko ne bi pošla in vesti- Oglejmo ai posamič, kako po
tek nam pave, da ne more- torjii finančna sredstva za • .tekajo dela na teh progah,
mo govoriti o izvajanju sa- dela na železniški progi Sa- Kot rečeno je zaradi usta-
nacijskih načrtov, pač pa da rajevo—Ploče. Tam so morali vitve del na progi Sarajevo

prvo polletje približno 2,5 nii- dosego predpisanih finančnih 
lijarde S-din ostanka dohod- normativov. Nadalje so člani

nah z začasno upravo. Pre- 1. okt. predlog posebnih po
oblastil, ki jih rabi za učui

ti le med nabavo reproduk- kovitejše izvajanje sanacij- 
cijskega materiala in surovin skega programa in uporabo 
iz, uvoza in ustvarjenim izvo- morebitnih represalij proti 
zom. Slednjega je podjetje tistim, ki bodo opustili pri* 
realiziralo na konvertibilno zadevanja za izvedbo sana- 
področje le v višini 30 od- cije. V isti točki dnevnega

gredo organizacije v obratni iz teh razlogov sredi maja —Ploče nastala za nas finanč- stoikov.
prenehati z delom, vendar je (Dalje na 3. strani) Pri poročilu o poslovanju

reda je DS ZP po predlogu 
(Dalje na 6 . strani)



Obisk predstavnikov 
podjetja Ducellier

Horjul: Ob koncu leta brez izgube
Prejšnji teden sta obiskala 

»Iskro« predstavnika franco
skega podjetja Ducellier in 
sicer predsednik družbe g. 
Norrov in generalni direktor 
podjetja g. Teinturier. Tovar
na Ducellier je v Franciji 
glavni dobavitelj avtoopreme. 
V razgovoru je predsednik g. 
Norroy dal za naš časopis 
takle odgovor:

»Z obiskom v podjetju 
Iskra sva z g. Teinturier jem 
zelo zadovoljna. Ogledala sva 
si tovarni ' v Novi Gorici in 
v Kranju. Moram reči, da sva 
bila prijetno iznenadena, ta
ko nad programom kot pro
izvodnjo, ki je po asortimen
tu (avtooprema) precej po
dobna naši. Na vprašanje, 
kakšno mnenje imamo o so- 
delovanju z »Iskro«, lahko re
čem} da te možnosti obsta
jajo tako na področju proiz-

vodnje kot tudi prodaje, v 
kolikor bi našli obliko, ki bi 
bila za obe strani zanimiva. 
Naše podjetje Ducellier, ki 
šteje 4.500 zaposlenih, je nam
reč član združenja DBA, ki 
ima skupaj prek 13.000 za
poslenih.

Vprašali ste me, kako se 
počutim v Jugoslaviji. . .  Pre
kratek čas in slabo vreme mi 
ne dopuščata, da bi lahko 
govoril o vtisih bivanja. 
Upam, da bo to kdaj pozne
je. Z zadovoljstvom pa lahko 
rečem, da so se v Franciji 
zmotili tisti, ki so me svarili 
pred slabimi cestami pri vas, 
ker sem se prepričal o na
sprotnem. Potovanje iz Trsta 
prek Nove Gorice, Ljubljane 
do Kranja je bilo ugodno, pa 
tudi razgovori s predstavniki 
vašega podjetja so bili zani
mivi.-«

ABC

» Iskra«  dobi elektronska 
napravo za avtomatizirano 

obdelavo podatkov
Na svojem zadnjem zasedanju dne 13. 9. 1967. je  

DS ZP Iskra sprejel sklep, da se odobri nabava in 
podpis pogodbe s CDC (Control Data Corporation, 
USA) za dobavo elektronske naprave za avtomati
zirano obdelavo podatkov (mehanografijo) tipe 3100 
za skupni Center Iskre. CDC bo elektronsko napravo 
razstavila na jesenskem sejmu elektronike v Ljub
ljani, nakar bo ta naprava ostala v Iskri, kjer se 
bo montirala in do aprila 1968 spravila v pogon. 
Več kot polovico sredstev za ta iškrški center bodo 
prispevale organizacije Iskre, ostalo pa tudi drugi 
interesenti, kot DELO, IMP, Ljubljana, pa tudi Iz
vršni svet SRS je že sklepal o sofinanciranju oz. so
udeležbi v ta center. Center sam bo v Ljubljani, kot 
republiškem središču in tudi zaradi tega, ker so 
zveze iz vseh naših organizacij z Ljubljano najbolj 
ugodne. Za razpis, ki ga je Organizacijsko kadrovsko 
področje ZP objavilo v našem glasilu se je prijavilo 
okoli 30 mladih strokovnjakov iz ZZA, organizacij 
Iskre in tudi izven podjetja. Vsi so bili testirani 
in tov. Franta Komel, predvideni direktor Centra, 
je imel "še z vsakim posebej daljši razgovor. Za 
začetek dela in Študija naprav CDC, programiranja 
in vzdrževanja, je bilo izbranih 10 kandidatov, ki 
bodo nastopili službo v Centru med 1. 10. 67. in 
1 12. 1967. Vsi novi in tudi že prisotni kadri bodo 
morali opraviti posebno šolanje po programu CDC. 
Predviden je krajši tečaj tudi za vse vodilne delavce 
Iskre. Seveda bo šolanje obvezno za vse organiza
torje iz organizacij in bo koristno še za mnoge dru
ge odgovorne delavce, zato upamo, da bodo tečaji 
zadovoljivo zasedeni.

Center za avtomatsko obdelavo podatkov, šola
nje kadrov, in organizacija zbiranja in obdelave po
datkov, ter drugi problemi okoli vsega tega, to bo 
glavna tema sestanka vseh organizatorjev Iskre, ki 
bo v prvih dneh oktobra meseca 1967. I. S.

Pripomba uredništva:
O potrebnosti uvedbe avtomatizirane obdelave 

podatkov { mehanografiji) je  naše glasilo pisalo že 
vsa leta obstoja združene Iskre. Ta potreba je  sedaj 
dobila konkretno rešitev v sami nabavi naprave za 
tako obdelavo. Sedaj sledi druga faza: spraviti na
pravo v pogon, da bo koristno služila interesom 
Iskre in njenih organizacij. Kakšna organizacija dela 
je pri tem predvidena, kakšne komunikacije bodo 
upeTjane In kakšne predpriprave so še potrebne, o 
vsem tem bomo bralce sproti seznanjali

Prva tovarna, o kateri so 
člani UO ZP poslušali poro
čilo in razpravljali, je bila 
horjulska tovarna. Ce strne
mo ugotovitve predsednika 
začasne uprave tov. Staneta 
Pavlina in obeh članov Voj
ka Rupnika ter inž. Marjana 
Lavrenčiča, potem je bil po
ložaj tovarne pred uvedbo 
začasne uprave takle:
tovarna je v začetku letoš
njega leta imela svoj gospo
darski plan, ki je predvide
val ob zaključku leta ugo
den finančni rezultat. Tako 
je bilo predvideno, da bi to
varna iz planiranega ostanka 
dohodka po izplačilu, oseb
nih dohodkov v celoti krila 
vse obveznosti za anuitete 
in za kredite, ostanek do
hodka pa bi prenesla v skla
de. Polletni obračun pa je 
-izkazal* velike razlike med 
planiranimi kazalniki in de
janskim stanjem. Tovarna ni 
dosegla predvidenega dohod
ka, hkrati pa je presegla 
višino kalkuliranih poslovnih 
stroškov. Polletni periodični 
obračun je prikazal po od
bitku obveznih dajatev pri
manjkljaj v znesku 10,7 mi
lijonov S-din.

preobširen sortiment izdel
kov, ki obsega nad 100 pro
izvodov večih panog, od se
stavnih delov do elektron
ske merilne tehnike, nenor
malno dolgo vezavo obrato
valnih sredstev, velike zalo
ge liekurantnega materiala, 
vse prevelike režijske stro
ške, specifično kadrovsko 
problematiko .glede na dislo- 
kacijo tovarne (nenormalne 
pogodbene obveznosti za 
strokovnjake in ne navsezad
nje zelo važna faktorja — ne
disciplino zaposlenih ter sla
be medsebojne odnose.

Začasna uprava je na 
podlagi polletnega obračuna 
izdelala rebalansirani gospo
darski plan in plan sanacije. 
V celoti meni, da je reba

lansirani plan bolj realen 
glede na tržne možnosti. — 
Ostanek dohodka bo tolik
šen, da bodo z njim krili 
vse obveznosti — primanjk
ljaja ob koncu leta torej ne 
bo, vendar predstavlja reba
lans šele prvo fazo sanacije 
tovarne.

Začasna uprava bo v smi
slu sanacije ukrepala zlasti 
po naslednjih smernicah:

— maksimalno bo angaži
rala strokovnjake za zniža
nje zalog na razredu 3 in
5. Za odprodajo na razredu 
6  pa bo nudila vso strokov
no pomoč PSO;

— reorganizirala bo stro
kovne službe tovarne, da 
bodo učinkovitejše in ekspe- 
ditivnejše v poslovanju;

(Dalje na 6 . strani)

Uspešno poslovanje 
združenega podjetja 

»Iskra«
(Nadaljevanje s 1 . strani) iz uvoza tudi dinarsko krit- 
Močno po so prekoračile je in ne more avtomatično 

primanjkljaj na virih tele uvoz 
kriti

za eno organizacijo 
v brane- sredstev dru-

Začasna uprava je analizi
rala poslovanje tovarne in od na t- 1 -'
strukturo celotnega dohod- N d in N din N din
ka ter ugotovila vzroke za 
primanjkljaj. Najbistvenejši 
so po njenem mnenju:

Elektromehanika 
Ra sprejemniki 
Avtoelaktrika

.. 7.193.884 
3.561.675 
4.1D6.731

16.199.561
6.631.420

11.683.517

9.005.677
3.069.745
7.576.786

— prepočasno prilagajanje 
nastalim tržnim razmeram

ZZA
PSO

6.38L8D5
35.370.947

10.270.168
63604.587

3.888.763
28.233.640

po reformi na domačem in 
tujem tržišču,

Iz zgornjih podatkov sledi ge organizacije ali celo v 
logičen zaključek, da so sa- smislu obstoječih predpisov

— PSO in tovarna nista 
vložili dovolj naporov za iz
vedbo inžinifjnga, čeprav je 
nov položaj na tržišču to 
terjal,

— tovarna ni imela zado
voljivega kratkoročnega in 

. srednjeročnega proizvodne
ga programa. Vzrok: neza
dostna povezanost med pro
gramskim področjem ZP, 
PSO, ZZA in tovarno,

— nepoznavanje tržnih raz
mer, ker tržišča nihče ni 
sistematično raziskoval, če
prav so skupne službe dolž
ne opravljati potrebne ana
lize za tovarne.

Poleg navedenih skupnih 
vzrokov je začasna uprava 
ugotovila precej subjektiv
nih vzrokov, pomanjkljivosti 
in neurejenosti znotraj to
varne. Med drugim neizko
riščene notranje rezerve.

DOPISUJTE 
V »ISKRO«!

Naslov uredništva:
Kranj, Savska loka 4 
Tel. 22-223, itft. 333.

moup ravni organi morali angažirati sredstva retencij-
sprejeti precej radikalne ske kvote organizacij ZP. Re
nk repe in poskrbeti za - nji- tencijska kvota pa se ne mo- 
hovo izvajanje patom usta- re v nobenem primeru upo- 
novljene interne kontrole rabiti za uvoz repromateria- 
instruktorske .službe in zah- la, dokler ne bo rešen spor 
tavati, da Se generalnemu di- pred ustavnim sodiščem gle- 
rektbrju ZP dajo z njihove de veljavnosti neto devizne- 
strani posebna pooblastila ga efekta za odplačevanje 
za ukrepanje in s tem-večjo komercialnih kreditov. S ta- 
možnosti za začetek učinkovi- ko slabo ustvarjenim izvo- 
tega izvajanja sprejetih sa- zom je tudi zaenkrat pom- 
nacij skih načrtov. Smatra- šena materialna bilanca uvo- 
mo, da je skrajni čas, da za.
moramo od obljub in po- Organizacije, ki so poru- 
stavljenih načrtov priti na- gjie delilno razmerje med 
dejanja, čeprav morda tudi OD in ostankom dohodka, 
v nekaterih primerih po ne-, morajo to razmerje v pri- 
ohičajni poti, vendar takšni, hodnje spraviti najmanj v 
ki bo ZP in njegovim or- sklad z gospodarskim načr- 
ganizacijam koristila. tom. Če pa organizacije ne

Iz poročila o polletnem po
slovanju .ZP je tudi razvid
ne, da je-nabava na doma
čem trgu ustvarjena z 9,4% 
več kot predvideva gospo
darski načrt, čeprav je fizič
ni obseg proizvodnje izpod 
planiranega kar za preko 9 %. 
Isti pojav zasledimo tudi pri 
uvozu materiala, saj je kar 
za preko 32% višji od spre-, 
jetega dinamičnega plana.

Izvoz pa je ustvarjen v tem 
časa samo s 33,5% od letne
ga plana. Z ozirom na takšno 
nemogoče stanje so ožji ko
legij, razširjeni kolegij, UO in 
DS ZP sprejeli .sklep, da mo
ra  Nabavna organizacija 
imeti pri naročilih materiala

. morejo obdržati iz objektiv
nih razlogov planiranega de
lilnega razmerja, potem mo
rajo po našem mišljenju 
ustvariti najmanj tako delil
no razmerje, da bo ostanek 
dohodka v absolutnem zne
sku zadoščal obenem za Am 
za pokritje vseh obveznosti 
gosp. organizacije.

Ob zaključku naj pouda
rim, da je  v sedanji situaciji 
prva naloga nas vseh, da 
začnemo realizrafi sanacij
ske načrte ter rta ta način 
sprostimo vezavo sredstev 
in tako postavimo realne te
melje za našo tako težko 
pričakovano likvidnost.

ALOJZIJ VIDMAR



Z OBISKA V MONTAŽNEM SEKTORJU PSO

Dejansko in dosledno izkoriščanje notranjih 
rezerv je omogočilo uspešno poslovanje

O Občutni prihranki na materialu •  
Novi prijemi v tehnologiji montaže 
O Čim manj izgubljenih delovnih ur 
O Ukrepi, ki zagotavljajo uspešno 
planiranje in solidno gospodarjenje 
O Ob manjšem številu zaposlenih 
boljši poslovni uspehi in nižji po
slovni stroški •

Ne vem sicer po čigavi 
Ikrivdi, vendar se letos- v na
šem glasilu še nismo srečali 
z zapisom iz našega .Montaž
nega sektorja, kjer prav za- 
prav 136 članski delovni ko
lektiv, brez hrupa, mirno in 
dosledno- izvaja svoje obsež
ne naloge po vsej naši do
movini in s svojim solidnim 
nastopom prispeva občuten 
delež k ustvarjanju dobrega 
imena združenega podjetja.

Pa za to danes nekaj bese
di o tej naši enoti, saj prav 
gotovo zasluži, da o njej spre
govorimo kaj več in vsaj v 
skopih obrisih poudarimo nje
govo pomembno dejavnost.

Najprej prgišče* ' številk. 
Letni plan montažnega sek
torja znaša 820 milijonov 
starih dinar jev,. Številka sa
ma sicer ne pove veliko, ven
dar, če upoštevamo, dejstvo,, 
da je Spričo dobrega gospo
darjenja in izkoristka obsto
ječih notranjih rezerv v sek
torju uspelo obdržati dejan
sko ceno montažne ure na ta
ki ravni, da je daleč najcenej
ša, tedaj, lahko ugotovimo, da 
se je pravzaprav številčno 
skromen delovni kolektiv ob 
začetku leta znašel pred do
kaj- zahtevno in obsežno de
lovno nalogo. Toda — lotil se 
,lje je z vso vnemo, marlji
vostjo in ukrepi, ki so rodili 
zaželene sadove.

Ob koncu prvega polletja je 
montažni sektor dosegel že 

. 53 %  svojega letnega plana, 
čeprav je bilo povprečno šte
vilo zaposlenih v tem obdob
ju za 10  delavcev manjše od 
planiranega. Se bolj razvese
ljiv pa je odstotek, ki nam 
pove, da so v prvem letoš
njem polletju .takšen poslov
eni rezultat dosegli le pri 44 %, 
realizaciji planiranih poslov
nih stroškov. Skratka- — re
zultati govore, da’ se je ta 
naša, na pogled in po številu 
zaposlenih skromna delovna 
enota temeljito zagrizla v go
spodarjenje in pri tem tudi 
dosega pričakovane uspehe. ,

Seveda ob doslej poveda- 
inem ne smemo misliti, da tu
di v montažnem sektorju ni
majo določenih težav in ovir? 
da bi bili pri svojem delu še 
bolj uspešni. Prav zanesljivo 
tudi tu ne more teči vse glad
ko, vendar kaže, da se do
bro znajdejo in dosledno pre
gledajo vse možnosti,, da se 
ovir in težav čim prej izog
nejo, kar seveda- še najbolj 
ustreza in zadovoljuje - ko- 

- ristnike njihovih montažnih 
uslug.

Ce bi hoteli našteti vse ti
ste kraje,, kjer so monterji 
montažnega sektorja PSO le
tos že dokončali ali pa dokon
čujejo začeta dela, potem bi 
nam- seznam naštetih mest in 
krajev prav gotovo zavzel 
preveč prostora v listu, zato 
omenimo le nekatere najpo
membnejše delovne naloge, ki, 
so pripomogle do ugodnega 
poslovnega rezultata te naše. 
enote-.

V razgovoru z vodjo mon
tažnega sektorja PSO, tova
rišem Abramovičem Sem iz
vedel in si zabeležil zelo ve
liko podatkov, toliko, da me 
kar skrbi, da ne bi česa za
mešal,, toda.— poskusimo!

Monterji so- letos dokončali 
. dela na ATC v Zrenjaninu in 
Subotici; kjer so opravili. še 
zlasti, pomembno delo,, ko so 
naši.., avtomatski telefonski 
centrali ’ navezali na druge 
centrale Rotary sistema. Na
dalje so dovršili, glavhe cen
trale s po 1.000 priključki v 
Svetozarevu, Kriiševcu,* Cač- 
ku, v zaključni fazi pa je tu
di montaža prve javne tran
zitne centrale PTT Kraguje
vac. Segli pa so tudi na pod
ročje Slovenije iti sicer do
vršili montažo po novih 1.000 
priključkov na centralah v 
Šiški in na Viču, v Postojni, 
razširili ATC v Mariboru I in 
Mariboru -Taboru, , glavno 
centralo v Novi Gorici, vo- 
zelno centralo v Ptuju, 
Slovenj Gradcu. Tn potem sle
di še dolga vrsta- drugih 
manjših-in večjih telefonskih 
central, ki so jih naši mon
terji med letom razširili za 
zahtevano število priključkov.

Pomemben je poseg mon
tažnega- sektorja PSO tudi 
na področje železniške telefo
nije, pri čemer sodijo že 
montirane 3 tranzitne centra
le za jugoslovansko železni
ško telegrafsko omrežje (so 
pred vklopitvijo: Beograd Za
greb . in Sarajevo) vsekakor 
med največje naloge; Prav 
tako zajetni nalogi pa bosta 
tu-di največji avtomatski. te
lefonski centrali s po 10.000 
priključki, na katerih monta
žo se že pripravljajo. Predvi
devajo-, da . se bo montaža 
prve izmed novih central za
čela že v januarju, druge pa 
vsekakor v prvem polletju 
prihodnjega leta. Obe bosta 
v Beogradu.

V opravičilo podnaslova te
ga sestavka še nekaj ugoto
vitev, kako ukrepajo in sku
šajo v montažnem sektorju 
PSO s čim manjšimi poslov
nimi stroški narediti, kar naj
več in solidno-.

Omenili smo občutne pri
hranke na materialu. Ugoto
vili, so, da je povsod mogo
če nekaj prihraniti in  pri 
tem obdržati, ali pa še celo 
tudi izboljšati kakovost de
la, vendar naj nam bodo do
volj le tri postavke,. iz kate—. 
rih lahko verjamemo, da pri
zadevanja za zmanjšanje po
slovnih stroškov niso zaman! 
V montažnem sektorju na pri
mer porabijo letno okrog 10 
ton aluminijastih U tračnic.. 
Dokler so jih dobavljali prek. 
»Metalke*, so morali za vsak 
kilogram teh tračnic in za 
dostavo ter ostale’ dajatve 
plačati blizu 1.700 starih di
narjev. Ogledali so se okrog 
sebe in se sporazumeli s to
varno »Impol« v Slovenski 
Bistrici in doslej jim 3e-ta 
dobavlja te tračnice po ob
čutno- nižji ceni, in sicer sta
nejo* te aluminijaste tračni
ce le 1.017. starih dinarjev za 
kilogram, za dostavo pa to
varna zaračuna še nadaljnjih 
10 dinarjev po kilogramu. Ra
čun je jasen— samo pri alu
minijastih tračnicah znaša 
letni, prihranek nad 4,5 mili
jona'starih dinarjev.

Letno montažni sektor po
rabi nekako milijon metrov'

izolirane bakrene žice. Do
kler so delali »po- starem« jih 
je meter takšne* enojne žice 
stal 7 dinarjev, vendar pa so 
morali za splet 5 ali 6 žic od
šteti že kar nad 100 dinarjev. 
Našli so tudi pri tem zdravi
lo. Zdaj kupujejo* enojno ži
co sami, kooperant pa jim jo 
za minimalno ceno zvija in 
tako jih meter šestkratne ži
ce ¡odslej stane le 53 starih 
dinarjev, kar je pri tolikšni 
količini, kot jo porabijo v le
tu dni. •nedvomno znova pre
cejšen- prihranek.

Podobno kot pri bakrenih 
žicah in aluminijastih U trač
nicah, so uspeli znižati ma
terialne stroške tudi pri žič
nih oblikah. Dokler jim jih 
je dobavljala tovarna, so sta
le nad 3.000- starih dinarjev, 
zdaj pa jih izdelujejo- sami 
iz kablov, ki zaradi svoje dol
žine ne ustrezajo več za 
montažo in pri teni dosežejo, 
da jih žična oblika stane le 
500—600 starih dinarjev. In 
s tem še nismo povedali vseh 
notranjih rezerv, na račun 
katerih lahko zdaj posluje
jo z manjšimi poslovnimi 
stroški.

Tudi novi tehnološki prije
mi v montaži so- k zmanjša

nju 'stroškov prispevati ob
čuten delež. Ko so montirali 
ATC v Kopru je trajala mon
taža enega priključka še 17 
ur, po novem sistemu pa so 
dosegli to, da traja le še 5— 6 
ur, kaže pa, da bodo nadalj
nje izboljšave v tehnologiji 
montaže prinesle še nadalj
nje znižanje časa, potrebnega 
za montažo enega priključka.

Z boljšim planiranjem in, 
razporejanjem monterskih 
ekip po terenu pa so na mi
nimum skrčili tudi neizkori
ščene delovne ure in med le
tom uvedli še vrsto drugih 
ukrepov, ki pa vsi imajo isti 
cilj — ustvariti čim več, so
lidno in kvalitetno* in ob 
manjših poslo-vnih stroških, s 
tem- pa doseči boljše osebne 
dohodke zaposlenih- ih večje 
zadovoljstvo pri naročnikih.

Menim, da bi se marsika
tera naša organizacija in eno
ta lahko zgledovala po kolek
tivu montažnega sektorja in 
se pri odkrivanju in izkori
ščanju notranjih rezerv, ki 
prav gotovo povsod obstaja
jo, posluževala izkušenj, tega 
marljivega kolektiva.

-J. C,-

Najugodnejša ponudba...
(Nadaljevanje s 1. strani)

no-komercialna škoda, ■ razen 
tega pa bi Iskra z dokončno 
montažo in predajo v pogon 
vseh naprav na progi pridobila 
reputacijo. Zastoj je povzročil 
nadalje tudi zakasnitev za
četnih del na progi Sarajevo 
—Vrpolje. No, ponovni zače
tek del daje upanje, da bo 
BAŽ do konca letošnjega leta 
kljub vsem oviram uspel do
končno montirati signalno
varnostne naprave še na sed
mih postajah med Sarajevom 
in Pločami, prav tako pa tudi 
večji del telekomunikacijskih 
naprav vzdolž celotne proge. 
Hkrati pa se bo lahko še le
tos začela prva faza — to je- 
projektiranje naprav za pro
go Sarajevo—Vrpolje, kjer od 
skoraj 8 milijardnega posla 
odpade na Iskro okrog 40-% 
vseh del za avtomatizacijo 
proge.

Na področju ZŽTP Ljublja
na je vsa dejavnost BAŽ 
osredotočena na progo Jese
nice—Ljubljana—Dobova. De
la potekajo več ali manj 
normalno po predvidevanjih 
in tako ‘sp že bile. na vseh 
postajah, razen v Vižmarjih 
in Kranju, dokončno mon
tirane vse signalno-varnostne 
in telekomunikacijske na
prave, a do konca leta bosta 
z njimi opremljeni tudi še ti 
dve postaji, medtem ko bo 
progovni blok dokončan v 
prihodnjem letu. Na relaciji 
Jesenice—Ljubljana bodo do

konca leta dane v pogon vse 
vnste telekomunikacijskih 
naprav kot železniške avto
matske centrale, regištrafoni, 
električne ure, postajne in 
progovne telegrafske napra
ve in drugo. Na odseku pro
ge Ljubljana—Dobova tečejo 
trenutno dela na polaganju 
progovnega koaksialnega ka
bla med Ljubljano in Zagor
jem, ki bo do konca leta že 
položen in montiran, prav ta
ko pa bodo še letos izdelani 
vsi glavni projekti za vse na
prave na odseku proge Ljub
ljana—Zidani most.

Na področju ŽTP Zagreb 
dela BAŽ na- avtomatizaciji 
železniške proge Zagreb—Ri- 
jeka. Tu je v mednarodnem 
poslovnem sodelovanju1 z 
nemško firmo SEL iz Stutt
garta BAŽ s svojimi domači
mi kooperanti dobavil že 
znaten del predvidenih si
gnalnovarnostnih naprav in 
telekomunikacijske opreme 
tako, da so se pred nedavnim 
zaradi tega že lahko začela 
tudi prva montažna dela.

Pomembna naloga BAŽ v 
letošnjem letu je bil tudi na
stop na licitaciji.za kom
pletno avtomatizacijo šestih 
ranžirnih postaj s priključ
nimi progami, in sicer:' Za
log, Zagreb, Doboj, Železnik 
pri Beogradu, Popovac pri 
Nišu in Skopje. ISKRA .— 
BAŽ se je licitacije, ki je 
bila 15." septembra, razpisana 
pa že v letošnjem maju. ude-

ležil kot nosilec ponudbe za 
kompletno avtomatizacijo v 
poslovnem sodelovanju s tu
jima podjetjema SEL, (Stutt
gart) in Saxby (Pariz) ter^ 
domačima podjetjema »Eaer- 
goinvest« (Sarajevo) in Pod
jetjem za avtomatizacijo prog 
iz Ljubljane,

Na licitaciji so sodelovala 
razen Iskre- še Elektronska in
dustrija NIŠ, od tujih podje
tij pa Siemens (Avstrija), 
Westinghouse (London), Eric- 
son (švedska >in SASIB (Bo
logna).

Vrednost del na avtomati
zaciji teh šestih ranžirnih 
postaj — za vse signalno-var
nostne in telekomunikacijske 
naprave, kakor tudi za na
prave za avtomatizacijo drč, 
bi znašala okrog 16 milijard 
starih dinarjev. BAŽ je.na tej 
licitaciji predložil' najugod
nejšo ponudbo, kar dopušča 
upanje, da bo dobršen del av
tomatizacije predvidenih voz
lišč zaradi najugodnejše ce
ne in ustrezne tehnike odpa
del na Iskro-. Vsa ta dela bi 
morala biti opravljena po za
htevi^ investitorjev do konca
1. 1970.

Od vsega srca. bi torej, že
leli marljivemu, kolektivu Bi
roja za avtomatizacijo želez
nic, da bi to obsežno dek> 
dobil, sàj smo že naprej lah
ko prepričani, da jih bo izvr
šil v zadovoljstvo naročnika 
in v dobro celotnega združe
nega podjetja.

-C -



IZ »ELEKTROMEHANIKE«

S seje delavskega sveta
Uspešno poslovanje v prvem polletju — Preveč 
čakalnih in nadur — Dokaj nepotrebnih stroškov 
— Potrebna je večja odgovornost
Iz polletnega poročila je 

bilo razvidno, da je »Elek
tromehanska« v prvem pol
letju uspešno poslovala. Raz
prava je pokazala, da je mo
žen v drugem polletju še 

.večji uspeh, ob izboljšanju 
delovne discipline in zaostre
ne odgovornosti. Poročilo iz
kazuje ob številnih čakalnih 
urah tudi veliko nadur, viso
ko vrednost izmeta, veliko 
nepotrebnih stroškov, ki so 
predvsem posledica neodgo
vornega poslovanja oz. ma
lomarnosti posameznika. De
lavski svet je ostro kritizi
ral omenjene pojave in po
stavil zahtevo za boljše go
spodarjenje. Hkrati je DS 
opozoril odgovorne šefe in 
organe samoupravljanja po
sameznih delavnic oz. obra
tov, da se morajo brezpogoj
no držati organizacijskih 
predpisov.

V razpravi o viških in pri
manjkljajih v skladiščih je 
DS zavzel isto stališče kot 
upravni odbor, t. j. da bodo 
morali za nekatere nepojas
njene manjke plačati odškod
nino posamezni skladiščniki.
Za material, ki nima prak
tične vrednosti, je DS po 
predlogu UO, odobril raz
vrednotenje materiala, DS je 
tudi potrdil predlog UO o 
nabavi, novih strojev in opre
me, kar je za nemoteno pro
izvodnjo nujno potrebno.

V 28. številki glasila »Iskro«
<5. avgust 1967) smo priob
čili članek Sindikalna or
ganizacija »Elektromehanike« 
je razpravljala o možnostih 
za izboljšanje prehrane. O 
tem je že razpravljal sindi
kat in upravni odbor, DS pa 
je na seji dne 14. septembra 
osvojil zaključke teh posve
tovanj ter sprejel naslednje 
«felepe:

•  Ž 31. 12. 1967 se ukine 
»Restavracija Iskra« doseda
nje regresiranje za topli 
obrok in za vzdrževanje ter 
obratovanje restavracije.

#  S 1. 1. 1968 se uvede re
gresiranje vseh članov kolek
tiva po posebnih vrednostnih 
bonih, ki jih bodo lahko ko
ristili delavci za nabavo vseh 
obrokov v naši restavraciji,- 
vključno toplega obroka, 
hladnih malic in brezalko
holnih pijač. Vsak delavec 
dobi za 50 S din bonov za 
vsak dan prisotnosti na delu.
Za zadevno tehnično izvedbo 
morajo poskrbeti odgovorne’
Službe,

Delavski svet je sprejel na 
Enanje, da je upravni odbor 
Zahteval od uprave restavra
cije, ki bo imela vnaprej več 
pogojev za boljše poslova
nje, da razširja asortiman 
hladnih malic in uvede vsaj 
dve' vrsti toplega obroka ter 
poskrbi ga boljšo čistočo in 
feultumejšo postrežbo.

Glede posojila, ki ga ima 
tovarna za elektroniko in av
tomatiko v Ljubljani do 
»Elektromehanike« je delav
ski svet sprejel sklep, da se

tej tovarni podaljša plačilni 
rok za vračanje posojila od 
3 na 6 let.

Ker se z uvedbo dveh pro
stih sobot v ‘Septembru, okto
bru in decembru zniža šte-

ZZA bo 
elektronsko

Na že tradicionalnem sej->? 
mu »Sodobna • elektronika«- 
na Gospodarskem razstavi
šču v Ljubljani bo letos Za
vod za avtomatizacijo med 
drugim razstavil tudi svoj 
najnovejši izdelek — elek
tronsko fakturirko, ki bo na 
jugoslovanskem tržišču našla 
prav gotovo veliko interesen
tov, saj še številna podjetja 
težijo za avtomatizacijo svo
jega poslovanja. Na tem me
stu sicer ne gre, da bi opi
sovali ustroj elektronske, 
fakturirke, pač pa bodi do- 1 
volj opis nalog, ki jih ta so
dobna elektronska naprava 
lahko opravlja.

Povsem - transistorizirana 
računska enota elektronske 
fakturirke hitro ih skoraj 
neslišno lahko sešteva, od
števa, množi in deli s 100 in 
1000. Spominski del aparatu
re je sestavljen iz feritnih je
der in ima 10  spominskih ce
lic, ki lahko zadržijo rezul
tate, dobljene pri vodorav
nem in navpičnem sešteva
nju vrednosti, . kakor - tudi 
konstante,, datum in druge 
podatke.

Izpisovanje izračunanih 
vrednosti, teksta in drugih 
podatkov poteka na tej fak
turirki prek električnega pi
salnega stroja, katerega je 
mogoče Uporabljati tudi po
vsem ločeno kot. navadni pi-. 
salni stroj, ali pa v okviru 
fakturirke kot njenega se
stavnega dela.

Kaj vse lahko opravlja 
elektronska fakturirka? Av
tomatično vpisuje na začet
ku vsake fakture ustrezen 
datum; opravi avtomatično 
brisanje vsebine registra za. 
vpisovanje (ob vpisu prve 
številke določenega števila); 
avtomatično vpisuje rezulta
te v določeno kolono faktu
re, glede na decimalna me
sta; prav tako avtomatično 
zaokroža oz. izbriše decimal
na mesta (kakor smo pač 
programirali), določa deci
malna mesta pri izračuna
vanju odstotkov in promil, 
kakor tudi- pri vseh račun
skih operacijah z decimal
nimi števili, pri tem pa av
tomatično zaokroži zadnje 
decimalno mesto; na elek
tronski fakturirki je možno 
vodoravno kumulativno se
števanje iz posameznih ko
lon fakture, oz. tudi kumu
lativno seštevanje v vertikal
ni ravnini v posamezni koloni, 
bodisi vpisanih vrednosti ali

vilo plačanih, dni od 25 na 24, 
je delavski svet potrdil pred
log upravnega odbora, da se 
pri obračunu osebnih dohod
kov za imenovane mesece 
zagotovi delavcem v tovarni 
višina osebnega dohodka, ki 
ustreza 25 delovnim dnem 
oz. da se zviša ugotovljeni 
faktor stimulacije (po dolo
čilih pravilnika) za 4 %.

razstavil
fakturirko

Izračunih rezultatov; nadalje 
lahko ta fakturirka memori- 
ra in po želji zapiše kon
stanto, ki ima lahko deset 
mest s tremi decimalkami; v 
posamezni koloni fakture je 
možno na fakturirki izraču
nati rabat, večkratni rabat 
in provizijo; s posebno tip
ko, oz. pritiskom nanjo, lah
ko izbrišemo napačno zapi
sano vrednost; pri prekora
čitvi maksimalne dovoljene 
vrednosti (prt seštevanju ali 
zaokrožariju pri množenju) 
se sproži alarmni signal, na
prava .pa je nadalje prire
jena tako, da na njej nemo
teno nadaljujemo začeto de
lo tam, kjer smo obtičali, če 
je nepredvideno bil " preki
njen električni tok, ali je pri
šlo do slučajne prekinitve- 
delovanja stroja.

Skratka — elektronska, 
fakturirka Zavoda za avto
matizacijo,- ki jo bomo lah-. 
ko videli na oktobrskem sej
mu »Sodobna. elektronika« 
nedvomno pomeni pomemb
no pridobitev na področju 
avtomatizacije poslovanja, ki 
se bo kaj kmalu uveljavila v 
večj-ih podjetjih v državi.

Zavod za avtomatizacijo je 
v ta namen že zainteresiral- 
vsa večja podjetja oz. usta
nove, ki” se ukvarjajo z uva
janjem avtomatizacije v po
slovanje. Upati je, da bo te
ko ta nova naprava kmalu 
našla dovolj , zadovoljnih po
rabnikov.

Arifa Beganovič se vozi na dele. v otoško tovarno iz Ra
dovljice. V »Iskri« je zaposlena dve leti in sicer v montaži 
instrumentov BNX 1

RazDis
Tovarna električnih merilnih instrumentov 
OTOCE

razpisuje
naslednje prosto delovno mesto:

SEF TEHNIČNO PROIZVODNEGA SEKTORJA
Pogoji: Fakultetna izobrazba (elektro) z najmanj 

dve leti ustrezne prakse na vodilnih položajih ali 
višja strokovna izobrazba z najmanj pet let ustrezne 
prakse na vodilnih položajih v elektro industriji.

Osebni dohodek je zagotovljen po, pravilniku o 
delitvi osebnega dohodka tovarne. Tovarna s stano
vanjem ne razpolaga.

Razpis velja do 4. oktobra 1967.
Ponudbe s kratkim življenjepisom in s spričeva

lom o zaključnem izpitu ter potrdilom o zahtevani’ 
praksi naj kandidati pošljejo na gornji naslov.

Posnetek prikazuje enoto elektronske fakturirke s feritnim pomnilnikom



Iz »Elektromehanike«

Za kulturno udejstvovanje 
ima sindikat prepičla finančna 

sredstva
Ob prelistavanju glasila »Iskra«je mož opaziti, da o kul
turnem izživljanju po delovnem času ni kaj prida na
pisanega. Ker bi bilo prav, da bi sindikat prevzel inicia
tivo tudi na tem pbdročju, sem stopil k predsedniku komi
sije za.kulturo in izlete v »Elektromehaniki« tov. Dušanu 
Pirecu in mu stavil nekaj vprašanj:
VPRAŠANJE: Kakšno mi

sijo ima komisija za kulturo 
in izlete pri sindikatu kranj
ske tovarne?

ODGOVOR: Komisija ima 
vsako leto neko nalogo kot 
npr,: ogled.uaznih kulturnih' 
prireditev.; in - organizacijp iz
letov ob večjih praznikih.

VPRAŠANJE: A li: ima za 
navedene naloge na razpola
go dovolj denarja?

ODGOVOR: Kar se denar
ja tiče, lahko rečem, da ga 
je vedno premalo. S tem, kar 
imamo, ne moremo podvzeti 
kakšnih posebnih akcij. Lani 
smo odkupili va 'Prešernovo 
gledališče- 60 abbnitiajških 
kart, isto smo storili za sezo
no 1967/1968. Sindikat prispe
va 300 din, 100 S din pa pla
ča posameznik.

VPRAŠANJE: ' Se vam ne 
zdi, da je delež posameznika 
prenizek?. Morda bi/.Šli, na 

■ polovico.. .? S; tem bi pr-i- 
! dobili . 20 , novih -vstopnic ■ za- 
/isti denar!

ODGOVOR: Zaenkrat bomo 
: ostali pri starem načinu, saj 
še pri tem izraba vstopnic ni 

' 100-odStot’na. So namreč ne
kateri, ki sicer abonentsko 
karto vzamejo in svoj del v 
redu plačajo, toda večkrat se 
zgodi, da’ kakšne predstave

ne obiščejo, kar pa ni prav! 
Vstopnica stane 400 S din in 
res škoda, da ostane neizko
riščena. Prav zato bomo letos 
■uvedli strožji režim: kdor ne 
bo dvakrat izkoristil vstop
nice, ja  bo pač moral vrni
ti; dobil jo bo tisti; ki bo bolj 
vesteh/'oz.; zainteresiran ' na’ 
tem področju?

VPRAŠANJE: Ste z reper
toarjem zadovoljni?

ODGOVOR: V to sé zaen
krat I še nismo posebno po
glabljali, 'vendar dp . zdaj 
kakšnih -ugovorov ni bilo. Me
nim 'pa,- da bi bila s strani. 
.Prešernovega ■ gledališča po
trebna večja,. mikatmejša in 
zato bolj vidna reklama. K 
temu bi pripomnil, oz. obsta
ja splošno mnenje, da. tako 
dvorana, kot oder v Prešer
novem gledališču-ne odgovor- 
ja sedanjemu. ’ času. Obupno 
■škripajoči stoli,, majhna dvo- 
i a p a ,prav tako majhen odér 
nikakor niso Kranju v po
nos in prav bi bilo, da bi 
na občinski skupščini čimprej 
mislili tudi1 na novo in večjo 
gledališko hišo v Kranju. 
Upam, da bodo v ta namen 
kranjski urbanisti le pustili 
kakšen primeren prostor.

Seminar o varstvu
Zakon o varstvu pri delu določa, da morajo vsi delavci delovnih organizacij, ki vo
dijo in nadzirajo delo, dokazati osnovno znanje o varstvu pri delu. Glede na to do
ločilo je pričel šolski center združenega podjetja Iskra Kranj akcijo .za izvedbo 
seminarjev po nalogu uprave Združenega podjetja Iskra Kranj. Razpisal je zadevne 
seminarje, in sicer za vodilne delavce enodnevni seminar in za mojstre — urejevalce 
dvodnveni seminar. Seminarji bodo v Kranju, Ljubljani in Novem mestu. Razpis so 
prejele vse organizacije enote ZP Iskra Kranj.

Šolski center združenega podjetja Iskra Kranj bo pričel z izvedbo seminarjev takoj 
po prejemu prijav udeležencev.

Posnetek je iz našega obrata v Dobrepolju in prikazuje delavke, ki na traku montirajo za
ščitni rele RB-2

32. generalno zasedanje mednarodne 
elektrotehniške komisije (IEG) v Pragi

Na letošnjem, 32. generalnem zasedanju Mednarodne elektrotehniške komisije, ki je bilo 
od 11. do 25. julija v Pragi, je zasedalo razen. sveta Z in akcijskega odbora. 38. tehniških od
borov in pododborov. Zasedanja se je udeleži lo 942 delegatov iz 31 držav z vseh 5 konti
nentov (Avstralija 6 , Avstrija 12, Belgija 18, Bolgarija 10 , Brazilija 1, Cehoslovaška • 158, 
Danska 12, Finska 8 , Francija 106, Indija 1, Iran 4, Italija 65, Izrael 1, Japonska 28, Ju
goslavija 14, Južna Afrika 4, Kanada 9, DR Koreja 6, Madžarska 23, Nemčija 91, Nizo
zemska 43, Norveška 9, Poljska 24, Romunija 17, SSSR 41, Španija 1, Švedska 40, Švica 
36, Turčija 6 , Vel. Britanija 102, ŽZA 46). Razen tega pa so na posameznih sejah so
delovali tudi predstavniki Mednarodne organizacije za standardizacijo (ISO), Mednarodne 
organizacije za zakonito metalurgijo (OIML) Mednarodne organizacije potrošnikpv (IOČU), 
Mednarodnega posvetovalnega komiteja za radijske zveze (GIRM), Mednarodne unije za 
železnice (UIC) in Mednarodne organizacije za radio in televizijo (OIRT), tako da je na 
zasedanju v celoti sodelovalo nad 1600 delegatov.

Celotno zasedanje; je pote
kalo kot običajno v. obliki 
ločenih sej posameznih teh
niških odborov in pododbo
rov oziroma delovnih 'skupin 
in' je poprečno Zasedalo po 
10  teles Komisije vzporedno.

Zasedanja sveta, na j višje
ga organa' !e mednarodne or
ganizacije, sc rje v imenu' 30 
nacionalnih komitejev- ude-- 
ležilo 65 delegatov, vodil pa 
ga je predsednik prof,-R. Ra-

dulet (Romunija). ’ odborov in pododborov/ Ko-
Iz poročila generalnega Se- ordinaci-jski odbor.. IS0/TEC 

kletarja L. Rupperta more- je imel dva sestanka. Vse to 
mo povzeti prevsem nasled-' predstavlja povečanje dejav- 
nje: . nosti za ca. 20 odstotkov v

V . letu 1966 je izšlo 70 pu- primeri s prejšnjim letom, 
blikacij, 115 predlogov, je bi--Junija je izšla tudi’ prva šte
lo poslanih nacionalnim ko-" viika" 4IEC Bulleiina«, ki bo 
mitejerh na Odobritev' po 'pra- odšle j izhajal 4-fcrat letno-"in 
viiu 6 mesecev in 23 po /po- objavljal sezname novo izlšllh 
stopku 2 mesečev,’ Zasedalo-'publikacij',' sezname najpo- 
pa- je razen Sveta in Akcij- membnejših predlogov, da- 
skega odbora 70 tehniških turne zasedanj IEC ter druge

aktualne novosti. Bulletin 
stane letno 6 frankov in ga 
lahko naročijo tudi posamez
niki.

V naslednji točki je Svet 
obravnaval program general
nih zasedanj v naslednjih le
tih in sprejel naslednji pro
gram:

33. generalno zasedanje — 
3. do 13. septembra 1968 v 
Londonu,

34. generalno zasedanje — 
13. do '29. oktobra 1969 v Te
heranu,

40. generalno zasedanje — 
maja 1970 v Washingtontf.

Zelo obsežna razprava se 
je razvila o koordinaciji- de
la med IEC in ISO. Kot 
uspešen primer sodelovanja 
obeh organizacij velja publi
kacija »Svetovna standardi
zacija za svetovni napredek«, 
ki sta jo izdali obe organi
zaciji in katere namen je 
propagirati čim večjo izena
čenost standardov po vsem 
svetu, kar bi pomenilo -veli
ko pomoč ' tudi državam v 
razvoju. Vprašanje, ali je bi
lo smiselno, da je IEC- Začela 
izdajati ločen bulletin, in so 
nekateri delegati spraševali

zakaj .IEC Bulletin n i. pri
ključen -že obstoječemu »TSO 
Journal«. Predstavnika ISO 
sta omenila tudi to, da v 
njihovi organizaciji obsloje 
dopisni člani, ki plačujejo le 
simbolično članarino. 50 do
larjev. To je pomembno zla
sti za novo nastajajoče drža- 
ve^v... Aziji - in Afriki, ki še 
morda niti nimajo organizi
ranih nacionalnih organiza
cij; za standardizacijo. (Ta 
status članstva je - omejen le 
na 5 let). Generalni sekretar 
ISO je omenil tudi idejo, da 
bi se organiziral mednarod
ni -informacijski center v Že
nevi, v katerem bi bili vsi 
nacionalni in internacionalni 
standardi ih sorodna literatu
ra, za katerega se močno Za
vzema tudi Stalni komite Za 
študij znanstvenih principov 
standardizacije (STACO).

V nadaljevanju razprave o 
tej točki je bilo na vrsti so
delovanje obeh organizacij na 
področju industrijske instru- 
mentadje, povezave med 
IEC/TC 29 (Elektroakustika) 
in ISO/TO 108 (Mehanske Vi
bracije in sunki), IEC/TC 4 
(Vodne turbine) in ISO/TC113



(Nadaljevanje z 2. strani)
— skrčila bo število režij

skih delovnih mest oz. od
redila ustrezne premestitve;

— izpopolnila bo sistem 
nagrajevanja in stimulacije 
za, tista delovna mesta, ki so 
ključna pri realizaciji plana 
proizvodnje in predvidenih 
planskih nalog;

— energično bo izkoristila 
notranje rezerve in uvedla v 
tej zvezi stimulacijo ter 
osebno odgovornost;

— posvetila bo večjo po
zornost znižanju poslovnih 
stroškov;

— vskladila bo kadrovanje 
s finančnimi možmostmi to
varne in

— konsolidirala odnose s 
PSO in ZZA, da bi dosegla 
večjo ekspeditivnost in so
delovanje.

UO ZP je po daljši raz
pravi sprejel program sana
cije tovarne v Horjulu tak
šen kot ga je predlagala za
časna uprava in zadolžil 
strokovne službe, da nudijo 
odboru vso potrebno po-

POŽAR V »RIŽU«
ZAGREB, 10. sept. (Tan

jug). Vzroke velikega požara 
v tovarni radijskih in elek
tronskih naprav »RIZ« v Za
grebu še vedno raziskujejo.

Na podlagi nepotrjenih po
datkov je v tovarni zgorelo 
in bikj poškodovano okoli 
1000 kvadratnih metrov tovar
niških prostorov. Najtežje je 
bil prizadet obrat televizij
skih sprejemnikov. Zgorelo 
je več sto televizijskih spre
jemnikov, okrog 150 televi
zijskih škatel, 120 televizij-

Kadar razglabljamo o pro
izvodnih uspehih, nehote po
zabljamo, da je pri dosega
nju tega cilja potrebno tudi 
varčevanje in pravilen odnos 
do družbene lastnine, že de
lovno razmerje namreč obve
zuje vsakega člana kolektiva 
tudi na materialno odgovor
nost. Če kdo namenoma ali 
zaradi malomarnega odnosa 
do dela povzroči škodo, jo 
mora povrniti. Zaradi tega 
obstaja v tovarni komisija 
za ugotavljanje obratne ško
de, katere naloga je, da ugo
tovi krivca in višino mate
rialne škode. Pri tem je treba 
proučiti vzroke in okolnosti 
v katerih je škoda nastala. 
Zal je vzrok največkrat ne
pazljivost ali celo malomaren 
odnos do dela. Zatem sledi 
nestrokovnost, kršenje orga
nizacijskih predpisov, neod
govornost na svojem delov
nem področju, nekaj pa je 
tudi nesrečnih slučajev.

če pogledamo število obrav
navanih primerov materialne 
škode v preteklem letu, ki

jih je bilo 96 in, da znese 
stvarna škoda 15,877.400 S din 
ter da je v tem znesku zajeta 
škoda samo na orodjih, iz
metu in manjki po skladiščih, 
nam da marsikaj misliti. Se 
več pa je škode takega zna
čaja, ki ni možno ugotoviti 
njene vrednosti. To so izra
ziti primeri na zastojih teko
čega traku v montažah, kjer 
zaradi zapoznele dobave do
ločenega materiala škoda na- 
jašča v milijone.

Pogostokrat je predmet 
obravnave pri obratni škodi 
tudi neustrezna dobava ma
teriala, lom na obdelovalnih 
strojih, konstrukcijske napa
ke, prepozne spremembe, ka
kor tudi storjena škoda pri 
transportih.

Konkretno odpade vred
nost povzročene škode v na
ši tovarni največ na oddelek 
strojnih stiskalnic. Ugotovlje
ni vzroki za lom na orodjih 
so nezadovoljivo urejen stroj, 
nepazljivost pri delu ali ne
zadostna poučenost delavca

od strani predpostavljenih. 
Nekaj primerov je bilo tudi 
konstrukcijskega Značaja.

Drugo mesto zavzema po 
višini vrednosti izmet na pol
izdelkih v proizvodnem pro
cesu. Razlog je v tem, da se 
preveč odstopa od podanih 
toleranc, slabo čitanje risb 
in konstrukcijske slabosti. K 
temu lahko prištejemo tudi 
prepust kontrole, ki bi na
stajanje izmeta lahko pravo
časno zaustavila.

Manjki in Viški po skladi
ščih nastopajo v glavnem za
radi netočnega poslovanja. 
Včasih nastopijo tudi težave 
zaradi neustreznega vskladi- 
ščenja po hodnikih. Dejstvo 
je, da se zadnje čase stanje 
po skladiščih izboljšuje, kar 
je vsekakor rezultat občasnih 
kontrol.

Iz navedenih dejstev je raz
vidno, da je nevestno delo 
drago, zato bi morali sedanje 
navade, ki nam ne delajo ča
sti, kar precej spremeniti.

Šk

skih zaslonov in druge na- to prva v vrsti akcij v poglej 
prave. Zagrebški gasilci so ¿Iu podobnega sodelovanja ju- 
takoi posredovali, m požar , ,
omejili. Sodijo, da znaša ško- S av a n sk ih  podjetij ifl ame- 
da nekaj deset milijonov di- riških tvrdk. . 
narjev. Preiskavo‘nadaljujejo.

KOOPERACIJA El NIS
Z AMERIŠKO TVRDKO
ZAGREB, 9. sept. (Tan

jug). Elektronska industrija 
iz Niša in ameriška tvrdka 
»Remington Rand« sta se te 
dni dogovorili o podrobno
stih medsebojne kooperacije 
za proizvodnjo električnih 
brivskih aparatov. V pred
stavništvu El na zagrebškem 
velesejmu eo sporočili, da je 
bilo tako 'prvikrat uresničeno 
dolgoročno proizvodno sode
lovanje Jugoslavije in ZDA 
na sektorju blaga za široko 
potrošnjo. Računajo, da je

Obvestilo
Dopisniki! čimprej nam 

poročajte o konferencah 
mladine. Vabimo tudi 
predsednike ZMS, da sa
mi začno z dopisovanjem 
v naše glasilo!

Uredništvo

S seje DS 
podjetja

združenega
» Iskra«

(Nadaljevanje s 1. strani) 
direktorja PSO tov. Metoda 
Rotarja sprejel sklep o pri
pravi predloga za organiza
cijo interne banke in predlog 
o poravnavi obveznosti med 
tovarnami in PSO na bazi 
plačane realizacije.

Glede avtomatizirane obde
lave podatkov je DS ZP spre
del predlog, da podpiše gene
ralni direktor ZP pogodbo o 
nabavi mehanografskih na
prav, pri tem pa preseneča 
dejstvo, da ni soglasja med 
posameznimi tovarnami o 
prednostih organizacije skup
nega računskega centra.

V predzadnji točki dnevne
ga reda je poročal generalni 
direktor. Poročila odborov

začasnih uprav so povsod 
ugodna in že se kažejo sado
vi učinkovitejših ukrepov. 
Delo odborov je sedaj skon
centrirano v ureditev proiz
vodnje na podlagi rebalansi- 
ranih planov, na odprodajo 
nekurantnih zalog materiala 
itd. z velikim upanjem, da 
tovarne ob letošnjem zaključ- ' 
nem računu ne bodo izkazale 
primanjkljaja,

V zadnji točki dnevnega 
reda je predstavnik UO ZP 
poročal o sklepih z minulih 
sej, ki jih je DS ZP vse spre
jel in potrdil. S tem je bil 
dnevni red pri kraju in pred
sednik inž. Marjan Japelj je 
zaključil zasedanje.

Marjan Kralj

(Merjenje pretoka v odprtih 
kanalih) oz. ISO/TC 115 (Pre
skusne metode in prevzemni 
pogoji za črpalke) kakor tu
di na področju ISO/TC 20 
(Letalstvo), ISO/TC 70 (De
finicije za motorje in stro
je), DEVCO (Komite za raz
voj), DEVCONF (Konferenca 
za standardizacijo v deželah 
v razvoju) in ISO/TC 73 
(Znaki ustreznosti standar
dom).

Naslednja točka dnevnega 
reda je bila namenjena so
delovanju z Mednarodno or
ganizacijo za zakonito me- 
trologijo (OIML), za kar je 
bil pripravljen osnutek spo
razuma v smislu sklepov na 
lanskem zasedanju Sveta in 
iz katerega izhaja, da bosta 
obe organizaciji tesno sode
lovali na sorodnih področjih. 
Zato bodo predstavniki OIML 
sodelovali na zasedanjih 
ustreznih tehniških odborov, 
katere bodo neposredno ob
veščali o sklepih OIML in da
jali ev. pripombe na predloge 
priporočil IEC v pogledu me- 
trologije.

V naslednji točki dnevne
ga reda so bili potrjeni skie-

pi akcijskega komiteja, spre
jeti po zasedanju v Tel-Avi- 
vu, med temi tudi sklep o 
formiranju TO 63 (Izolacij
ski sistemi).

Ker letos poteče mandatna 
doba predsednika in blagaj
nika, je bil za novega pred
sednika izvoljen Pierre Ail- 
leret, predsednik francoskega 
nacionalnega komiteja, za 
blagajnika pa je bil ponovno 
izvoljen J. O. Knowles (Vel. 
Britanija).

Akcijski odbor sestavljajo 
predstavniki 9 nacionalnih 
komitejev, katerih mandatna 
doba je S let, vendar tako, 
da vsaki dve leti poteče man
datna doba 3 komitejem. Se
daj so v Akcijskem odboru 
predstavniki Japonske, Ro
munije, Vel. Britanije, Av
stralije, Danske, Italije, Nem
čije, Izraela in Poljske. — 
Vendar so na zasedanjih Ak
cijskega komiteja lahko pri
sotni predstavniki vseh čla
nic .IEC, vendar brez pravice 
glasovanja.. Seje Akcijskega 
komiteja, ki je bila zadnji 
dan zasedanja, se je razen 
18 predstavnikov 8 nacional
nih komitejev, članov Akcij

skega komiteja (manjkal je 
predstavnik Izraela), udele
žilo tudi 29 predstavnikov na
daljnjih 15 nacionalnih ko
mitejev.

Na zasedanju so bila spre
jeta poročila’ delovnih sku
pin, ki .so morale preštudi
rati možnosti izdelave pripo
ročil' za el. instalacije in 
vprašanja s področja indu
strijske elektronike.. Sprejeto 
je bilo, da se ustrezne de
javnosti prevzamejo v pro
gram dela IEC in se formi
rajo naslednji tehniški odbo
ri:

TO 64 (Električne instalaci
je v zgradbah) — sekretariat 
prevzame Nemčija,

TO 65 (Električna oprema 
za regulacijo in avtomatiko) 
— sekretariat prevzame Fran
cija,

TO 66 (Elektronski instru
menti) — sekretariat prevza
me Madžarska. Ta novi TO 
bo nadaljeval delo dosedanje
ga TPO 13 C, kjer ¡je delo 
prerastlo obseg dejavnosti 
pododbora.

Preskušanje elektrotehni
ških izdelkov jakega toka na 
vplive okolja, ki ga je.r že

pred leti sprožil poljski na
cionalni komite je bilo že 
nekajkrat predmet razprave. 
Na lanskem zasedanju Akcij
skega odbora je  bila zadol
žena posebna delovna. skupi
na, da vprašanje razišče in 
pri tem tudi skuša zvedeti 
za mišljenje "nacionalnih ko
mitejev. Komisija je ugotovi
la, da je nacionalnih 'stan
dardov za tovrstne preskuse 
Zelo malo. Zato v primeru 
'potrebe uporabljajo skoraj 
povsod za osnovo publikaci
jo 68 (Temeljni klimatski in 
mehanski preskusi za elek
tronske naprave in njih se
stavne dele) oziroma na te
melju te publikacije izdela
ne , nacionalne standarde. Za
to delovna skupina sodi, naj 
bi TO 50 iz publikacije izlo
čil vse tisto, kar izključuje 
njeno uporabo v drugih po
dročjih elektrotehnike. Ustrez
no temu naj bi se tudi spre
menil naslov v »Osnovni kli
matski ih mehanski presku
si«. Predlog je bil sprejet.

Zanimivo je bilo vpraša
nje, ki ga je lani sprožil se
kretariat TO 5l (Magnetni 
materiali) glede označevanja

absolutne in relativne per- 
meabilnosti. TO 51 je..namreč 
v publikaciji 125 uporabljal 
drugačne označbe kot TO 24 
(Električne in magnetne ve
ličine in enote). Vprašanje je 
TO 24 na letošnjem zaseda
nju obravnaval in' Sklenil/ 
da ni razloga za spremembo 
sklepov, sprejetih že 1. • 1935, 
ki jih je tudi ISO nato osvo
jila.

Posvetovalna skupina za 
vprašanja varnosti (APSM) je 
pripravila dokument, ki ob
ravnava terminologijo z gle
dišča klasifikacije opreme 
glede na ukrepe proti el ek-' 
tričnemu udaru, in dokument 
z analizo rezultatov vprašal
ne' pole glede principov in 
metod za dosego električne 
varnosti, ki sta bila oba spre
jeta in bosta razposlana na
cionalnim . komitejem.

V naslednji točki je akcij
ski odbor sprejel poročilo 
tehniških odborov, ki -so za
sedali v Pragi. Ti so pripra
vili 66 predlogov priporočil,- 
za katere je akcijski odbor 
dovolil, da se lahko pošljejo 
-nacionalnim komitejem v 
odobritev po pravilu 6 mese-



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov
SKLEPI
10. SEJE VO
•  Upravni odbor zadolžu

je upravo tovarne, da po
stavljeni operativni plan 
100 % izpolni v sodelovanju 
z odgovornimi službami, oz. 
skuša doseči čim boljšo reali
zacijo, da se čim bolj pribli
žamo letnemu planu.

Upravni odbor je operativ
ni plan meseca septembra 

'kljub zmanjšanju za 2,727.628 
N din po dinamičnem letnem 
planu, potrdil.

9 Upravni odbor je obrav-; 
naval vlogo obratne ambulan
te, za začasno prenehanje 
plačevanja najemnine, vode, 
elektrike in PTT storitev v 
skupni vrednosti 1.386,58 N din 
na mesec in to do izboljša
nja materialnih pogojev am
bulante.

Obratna ambulanta se je 
ob polletnem obračunu zaradi 
močno znižanih sredstev s 
strani Zavoda za socialno za- 
.varovanje, znašla v težkem 
položaju in polletje zaključi
la z izgubo, ker je bila o no
vih kriterijih o razdeljevanju 
sredstev obveščena šele ko
nec maja. Kljub prevzetim 
ukrepom (prekinitev . nadur
nega dela, zmanjšanje oseb
nih dohodkov, črpanje skla
dov, skrajno varčevanje z 
materialom) se situacija ne iz
boljšuje, temveč prikazana 
izguba I. polletja v višini
7.417,06 N din polagoma raste.

Upravni odbor je vlogo 
obratne ambulante, da se jo 
do nadaljnjega, od 1 . julija 
1967 dalje oprosti plačevanja 
najemnine, vode, elektrike in 
PTT storitev, rešil ugodno z 
zahtevo, da ambulanta za sa
nacijo svojega stanja število 
zaposlenih zmanjša za dve- 
osebi ter, da v času dokler ta

cev. Posebno veliko število, 
dokumentov sta pripravila 
TO 12 (Radiokomunikacije) 
in TO 40 (Sestavni deli za 
elektronske naprave) kar do
kazuje zelo širok program 
dela teh odborov. .

Akcijski odbor je odobril 
tudi prenos sekretariata TO 
48 (Elektromehanski sestavni 
deli za elektronske naprave), 
ki ga je doslej vodil nizo
zemski nacionalni komite, 
zdaj pa ga prevzame nacio
nalni komite ZDA.

Akcijski komite je tudi 
ugotovil, da maja 1968 pote
če 5-letna mandatna doba ve
čini predsednikov tehniških 
odborov, zaradi česar naj se
kretariati pripravijo ustrezne 
predloge.

Ob koncu zasedanja je ni
zozemska delegacija predla
gala, da bi raziskali možnost 
organizacije centra za zase
danja, tako da bi zasedanja' 
bila vedno v istem kraju. — 
Vendar predlog ni bil sprejet, 
ker bi to za mnoge nacional
ne komiteje predstavljalo 
preveliko finančno breme.

Če kritično ocenimo potek 
celotnega zasedanja, mora-

sklep velja, sedanji osebni 
dohodki ne bodo višji od 
100 %, kot tudi, da ambulan
ta leto zaključi pozitivno.

Upravni odbor ugotavlja, 
da je glavni vzrok nerenta
bilnega poslovanja obratne 
ambulante v zobni ambulan
ti (kateri pa zaradi pomanj
kanja sredstev, potrebnih za 
material, ni bilo mogoče pol
no poslovati), pričakujejo pa, 
da bodo z upoštevanjem gor
njih ukrepov in večjim zala
ganjem službujočega kadra, 
te težave odpravljene in uslu
ge zobne ambulante v bodo
če delavcem boljše in v kraj
šem času.

® Poročilo o poteku osva
janja elementov za brivski 
aparat je upravnemu odboru 
podal tov. Novak in uprav
ni odbor je na osnovi poda
nega poročila ugotovil, da se 
osvajanje delov BA izvaja po 
sprejetem planu z nekaterimi 
zakasnitvami (stator, montaž
na plošča).

Upravni odbor zadolžuje 
upravo oz. pristojne službe, 
da bodo vsi deli, ki so bili 
predvideni za osvojitev, osvo
jeni do konca leta 1967.

Tehnična služba naj o po
teku osvajanja proizvodnje 
brivskih aparatov sestavi pis
meno poročilo, ki bo dano v 
informacijo delavskemu sve
tu na prihodnji seji.

9  Upravni odbor je bil se
znanjen z zadolžitvami, spre
jetimi na kolegiju tovarne v 
zvezi s sanacijo stanja v letu 
1967 in se z vsemi sprejetimi 
sklepi strinja. Sprejeti skle
pi se nanašajo predvsem na 
znižanje zalog razreda 3, 5 in 
6, oz. izdelavo novih norma
tivov materiala za IV. kvar
tal.

9 Upravni odbor je potr
dil predlog gospodarskega 
sektorja, da se za čim večjo 
odprodajo nekuCantnega ma

mo ugotoviti predvsem na
slednje:

E Naglo'širjenje in poglab
ljanje dejavnosti tehniških 
odborov, kar dokazuje tako 
vedno večje število predlo
gov za priporočila in novih 
priporočil za standarde in 
predpiše kakor tudi ustanav
ljanje novih tehniških odbo
rov -in s tem razširjanje de
javnosti na nova tehniška 
področja.

2. Izredno aktivno sodelo
vanje industrijsko razvitih 
držav, ki je razvidno tako iz 
velikega števila udeležencev 
kot iz števila predloženih 
pripomb in predlogov, s ka
terimi skušajo uveljaviti svo
ja -gledišča in dosežke.

3. Premajhno zanimanje na
ših strokovnjakov in delov
nih organizacij za delo v 
Mednarodni . elektrotehniški 
komisiji in mednarodnih or
ganizacijah vobče, kar ima 
pogosto za posledico, da se 
razvijajo, konstruirajo- . in 
proizvajajo izdelki, ki ne iz
polnjujejo sodobnih zahtev 
in se zato ne morejo uvelja
viti na mednarodnem trgu.

France Mlakar, dipl. inž.

teriala, članom kolektiva, ki 
bodo to prodajo omogočili, 
prizna procentna stimulacija 
za iztrženo vrednost proda
nega materiala, in sicer: 

za prodajo po planski ceni 
—5%: je stimulacija 6 %-na;

za prodajo po planski ceni 
—30%: je stimulacija 3 %-na;

.za prodajo po planski ceni 
—50 % vrednosti je stimulaci
ja 1  %-na.

Kakšen proeent znižanja od 
planske cene se za posamezen 
material sme določiti, je od
govoren vodja gospodarskega 
sektorja.

® Upravni odbor je vzel 
na znanje poročilo o poslova
nju obratne menze do 31. 8. 67 

Iz poročila je razvidno, da 
je menza do vključno meseca 
julija poslovala z delno izgu
bo, zaradi česar so število 
zaposlenih zmanjšali za eno 
osebo in po sedanjih predvi
devanjih bo leto zaključila s 
pozitivnim poslovnim rezulta
tom.

SKLEPI 6. SEJE UO
(5. 9. 1967)
@ UO je obravnaval proiz

vodno problematiko za leto 
1967 in informacijo o planu 
proizvodnje za leto 1968 in 
sklenil:

— da preneha pogodbeno 
delovno razmerje vsem delav
cem, ki so v začasnem de
lovnem razmerju, s tem, da 
se premesti v strojno delav
nico ljudi iz montaže, začasno 
zaposlene pa odpusti;

— v naslednjem obdobju 
bodo nadure zmanjšane za 
75%;

— planski oddelek in naba
va naj pregledata vse usluge, 
ki jih dajemo v izdelavo or
ganizacijam, posameznikom 
ali obrtnikom in jih povsod 
tam, kjer je to možno glede 
na naše kapacitete, tudi za 
ceno nekoliko višje cene, 
vendar za ceno zaposlitve na

ših sodelavcev prenesejo v 
tovarno;

® UO je sprejel pogodbo 
o racionalizaciji materialnega 
poslovanja v predloženi obli
ki. Smatral je, da je pogod
beni rok predolg, in zato za
dolžil tov. Klešnika, da se bo 
z ekipo dogovoril za krajši 
rok.

© UO je sprejel predlog za 
odpis nekurantnega materiala 
v breme ostanka dohodka. UO 
odobrava prodajalcem 2 %-no 
provizijo od fakturne vredno
sti prodanega materiala. Na
bavi priporoča, da po možno
sti pridobi še dodatne proda
jalce oz. organizira širše ak
cije.

© UO je sprejel predlog za 
dopolnitev oz. spremembo 
Pravilnika o delitvi OD s 
tem, da je ponovno treba na
rediti izračun za DE 600 ter 
črtati II. odst. člena 55, za 
kar je zadolžen tov} Pečlin.

-'5- .W<«*

K mnenju o skrajšani 
delovni dobi

V javnosti so še v zadnjem času razširila mnenja, da je 
sedanja delovna doba za naše gospodarske razmere pre
dolga oz. da bi skrajšana delovna doba pospešila zapo
slitev tistih, ki so brez pošla in bi tako v dobršni meri re
šili problem brezposelnosti pri nas. O tem in podobnih 
mnenjih pa v naših skupščinskih organih še ni bilo no
benega konkretnega predloga. Pred kratkim jc dobil ured
nik Tanjuga v razgovoru s predsednikom odbora zveznega 
zbora skupščine za sociaino-zdravstvena vprašanja Risto 
Džunovom in predsednikom zveznega sveta za delo Anto
nom Polajnarjem določena mnenja, ki jih v skrajšani 
obliki posredujemo našim bralcem.

SKLEPI
5. SEJE UO
(20. 8. 1967)
9 UO je sprejel predlog 

za razširitev proizvodnega 
programa in prevzem teleko- 
mand v proizvodni program 
ter nadaljevanje začetih ak
cij pri ostalih izdelkih.

® UO je obširno razprav
ljal o analizi osamosvojitve 
DE 600 in jo sprejel v pred
loženi obliki na znanje. Skle
nil je, da bo naslednji korak 
v smeri za razčistitev proble
matike DE 600 analiza o eko
nomičnosti proizvodnje te DE. 
Za izdelavo analize je odgo
voren tov. Klešnik.

Po razpravi o reorganiza
ciji DE je UO sklenil: da bo 
o reorganizaciji DE ponovno 
razpravljal po razpravi de
lovnega kolektiva. Za orga
nizacijo razprave v kolektivu 
je zadolžen Splošni sektor. 
UO opozarja predvsem na 
probleme, ki se tičejo materi
alne uprave (v eni, drugi ali 
tretji DE), razčlenitev teh
nične kontrole v obe proiz
vodni enoti, vprašanje smisel
nosti formiranja konstrukcije 
orodja in orodjarne v SVM, 
dejstvo, da je v primeru, da se 
DE 660 Sploh ne bo osamo
svojila najprimernejša orga
nizacija ene same DE.

Splošni sektor naj obvesti 
predsednika DS DE, da bedo 
zahtevali za pomoč pri raz
pravi člana komisije, ki je iz
delala analizo.

9 UO je obravnaval pred
log o finančni pomoči članom 
kolektiva, ki bodo obiskovali 
tečaje tujib jezikov in sklenil;

— delavcem katerih delov
na mesta zahtevajo znanje 
tujega jezika povrne tovarna 
56% stroškov,

— delavcem, katerih delov
na mesta ne zahtevajo obvez
nega znanja tujega jezika, 
povrne tovarna 25 % stroškov,
• — delavcem, ki ne bodo 
redno obiskovali tečajev in 
jih uspešno dokončali, tovar
na ne bo krila predvidenega 
dela stroškov. .

Risto Džunov je v pogo
voru poudaril, da sedanja de
lovna doba za moške 40 in' 
za ženske 35 let, ki je bila 
uveljavljena z novim zako
nom o pokojninah, temelji na 
podrobnih analizah, hkrati pa 
se ta proces tudi drugod po 
svetu giblje v tej smeri. Če 
bi torej razpravljali o vrača
nju na staro oziroma o skraj
šanju delovne dobe, potem bi 
se takoj pokazalo, da seda
nje višine pokojnin ne bi 
mogli zagotoviti brez nove 
porazdelitve narodnega do
hodka. To pa bi precej ško
dovalo našemu gospodarstvu, 
hkrati pa bi bilo v nasprotju 
z gospodarsko reformo. Že 
sedaj namreč v pokojninskih 
skladih primanjkuje denar
ja. Skrajšana delovna doba bi 
še bolj poslabšala material
ni' položaj upokojencev. Da 
so prejemki nekaterih upo
kojencev pri nas precej 
skromni, potrjuje tudi poda
tek, da je v naši državi še 
vedno «krog 340 tisoč invali
dov, ki dobijo na mesec od 
25 do 30 tisoč starih dinar
jev. če  pa bi uvedli skraj
šano delovno dobo, brez 
zmanjšanja pokojnin, bi bile 
težave v pokojninskih skla
dih še večje.

Prav tako so najbrž nemo
goča in nevzdržna nekatera 
mnenja, da bi delovno dobo 
samo začasno skrajšali. Tak
šno igračkanje je tako eko
nomsko kot politično lahko 
zelo nevarno.

Trenutno najbrž nihče ni
ma jasne predstave, kakšne

so možnosti, da bi skrajšana 
delovna doba omogočila hi
trejše zaposlovanje in koli
ko ljudi bi se res prostovolj
no upokojilo. Če bi sprejeli 
nekatere predloge o obvezni 
upokojitvi, bi bila razlika sa
mo Vtem, da bi se ljudje po 
35 letih dela morali upoko
jiti, medtem ko zdaj o tem 
sami odločajo. V javni raz
pravi o tem vprašanju bi se 
gotovo slej ko prej pokazalo, 
da takšna odločitev ne bi bi
la lahka. Razen tega tudi iz
kušnje zadnjih dveh let ka
žejo, da podjetja, zelo nera
da sprejemajo nove delavce.'

Rešitev za hitrejše zaposlo
vanje je najbrž čisto drugje.' 
Izhod je treba iskati v oživ
ljanju gospodarske dejavno
sti na vseh področjih in v 
izboljšanju družbenih odno
sov v delovnih organizacijah.

Tovariš Polajnar je pove
dal, da trenutno razmišljajo, 
ali naj ljudje, ki delajo že 
40 let, Še naprej delajo v pod
jetju ali pa bi bila njihova 
upokojitev obvezna. Obvez
no upokojitev namreč že 
imajo v nekaterih državah.' 
Na koncu pa je Anton Po
lajnar poudaril, da bo zvez
ni izvršni svet za delo na 
svoji seji, ki bo 18. septem
bra, razpravljal o aktualnih 
problemih zaposlovanja in o  
nekaterih problemih, ki na-i 
stajajo v pokojninskem siste
mu. Dodal je  tudi, da sedaj, 
ko gre za spremembe v po
kojninskem sistemu, ne sme
mo pričakovati hitrih in ne- 
preučenih odločitev, zlasti pa 
ne v tem letu.



merih se denarna pomoč po
veča za 10 tisoč N din.
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Spopolnjeni predpisi 
o poškodbah v JLA
Pred kratkim je zvezni iz- izpolnjevanju nalog pomor- 

vršni svet izpopolnil nekatere skega diverzanta. V teh pri- 
predpise o enkratni denarni 
pomoči občanu, ki se je pri 
opravljanju vojaške službe 
ranil ali poškodoval. Že seda
nji zakon o JLA je namreč 
določal, da pripada vsakemu 
občanu, ki je brez svoje kriv
de dobil rano ali poškodbo 
med opravljanjem vojaške 
službe v mirnem času, enkrat
na denarna pomoč, če je za
radi tega postal 20 ali več od
stotni invalid.

OGLAS
APNO, prvovrstno žga

no — po industrijski ce
ni dobavlja takoj na 
dom in sprejema naroči
la KŽK Kranj — koope
racija, . Skladišče, cesta 
JLA (p ri Kernu), naspro
ti kina Center v Kranju. 
Telefon 22-143.

Novi odlok sedaj natančno 
določa, kolikšno odškodnino

Za Dan borca so se bivši borci iz tovarne elektronskih naprav zbrali na Brdu pri Ljub- dobj invalid. Tako sedaj zna- 
ljani, kjer so proslavili ta zgodovinski praznik. Z zamudo sicer so nam poslali pričujoči ša enkratna odškodnina pri
posnetek, katerega smo kljub temu z veseljem objavili, saj iz te tovarne prav zares 20-odstotnem invalidu 2000 
f  ' , N din, pri 100-odstotnem m-
izvemo tako malo. validu pa 10 tisoč N din. Od- mamice

škodnina se poveča tudi ti- ANČKE VALENT AR 
stim občanom, ki se poško- se iskreno so.

ZAHVALA
Ob smrti moje žene in

Za lepšo okolico tovarne elektronskih naprav dujejo v vodnem letalstvu, 
podmornici’, pri skakanju s delavcem finančnega sektor

ja v tovarni »Elektromeha-
Doslej je bila okolica naše nimi sredstvi, delno pa s po- tiv prijetno pridobitev, saj fZDOin;evaniu nalog pomor- lüka“ Kran]’ za lzraze soza"

tovarne elektronskih naprav močjo prostovoljnega dela doslej res niso mogli biti skega diverzanta Enkratna ,iapoklonjeni venec in cvet
na Stegnah v šiški prav članov sindikalne organizad- zadovoljni z delitvijo malice *
zares žalostna. Poslopja so je nameravajo olepšati tudi v zasilnih prostorih. -
bila obdana s kupi peska, prostor za tovarno, prav ta- Razumljivo člani kolekti- njena, če vojaška oseba pade
divje zaraslim travnikom, ko pa tam urediti tudi bah-

lja, poklonjeni venec in cvet- 
, . , • , je ter spremstvo ob pogre-denarna odškodnina pa osta- ¿u Iskrena zahvala tudi or

ne se v prihodnje nespreme- anlzaclji ZZB N0V za V S 9
i a n o  o o  n m o c h n -  ncf>ho norif» pomoč ob tem žalostnem, ! " va vse te ukrepe vodstva to- ali umre za poškodbami, ra- H

skratka ostalo je tako, nisce m igrišče za odbojko, varne z veseljem pozdravlja- zen če se je ta poškodovala 8
kot so pustili graditelji. da si bodo tako zagotovili jo, je pa tudi prav, da take pri opravljanju službe v leta- Stane Valentar s 

hčerko in sinom

Osvojitev Pik Lenina in » iskra«
Pred nedavnim pa se je ustrezen prostor za relgrea- ¡g| podobne zacieve povsod lu, podmornici, pri skakanju

facela uresničevati zelja de- cijo elanov kolektiva V ta kar se j da dobro uredimo. s padalom, potapljanju ali
lovnega kolektiva, da bi bila namen bo tovarna dala na 
okrog sicer lepih in dobro razpolago nekaj ustvarjenih 
urejenih delovnih prostorov sredstev in tako bo morda 
tudi okolica temu ustrezna, že prav kmalu okolica tovar- 
Iz razpoložljivih sredstev ne elektronskih naprav v 
(investicijskih) so pred to- Stegnah dobila dokončni vi- 
varno asfaltirali prostor do dez lepo urejene sodobne 
vezne ceste tako, da odslej tovarne. gem planinec že precej let, vrhu nad prvo, v vojni po- istotako misleče tovariše, da
tudi motoriziranim članom In ko že govorimo o to- kljub temu, da nisem pleza- žgano vasjo Rašica, prav ne bi bilo to pismo brez 
kolektiva ne bo treba svojih vami elektronskih naprav — igc. Z veseljem berem v na- tam so največ delali ravno uspeha, kot pisma tov. Drg-
vozil več parkirati na kupih še. druga prijetna novica — šem glasilu o uspehih naših člani kolektiva »ISKRA«, lina in še nekoga pred dvema
gramoza ali v lužah. v kratkem bodo dobili za alpinistov, čeprav mi je. to Res, da sredstev »ISKRA« ni- letoma!
■ Še letošnjo j'esen bodo v tovarniško menzo še manj- že znano. Toda čudi me, da ma preveč, toda s to akcijo Uredništvo ima možnost
za to urejenih delih ploščadi kajpčo opremo, kot so pulti takQ močna »ISKRA«, t. j. smo videli, da se z dobro vo- da sg pozan;ma v podjetjih
pred tovarno zasadili cvetje in dmgo, medtem ko stole močna po članstvu in dejav- ljo in povezavo tudi nekaj , t , '  . ^  iniciativni
in uredili- nasade. Vendar s in mize že imajo. Tudi ure-. jjOStj. ne zmore združiti svo- uspe. odbor ki bi speljai organi-
tem urejevanje okolice to- ditev lastne menze v solid- j;b planincev v svoje planin- Cernu ne bi ponesli sloves zacjj0’ ustanovitev dru-
varne še ni pri kraju. Z last- nem okolju pomeni za kolek- ¿ko društvo, ker hi s  tem v tem pogledu tudi naši or- -¿va

zagotovila tej prepotrebni ganizirani planinci. Vem, da
panogi rekreacije boljši ob- smo več ali manj to ljudje, Prepričan sem, da bi to v 
Stoji in istočasno povečala še ki smo samotarji, ne isščemo kratkem času pomembno
eno vrsto aktivnosti in pove- privilegijev ali golega dobič- vplivalo na vse, posebno pa
zavo med svojimi kolektivi, ka, temveč vsak na svoj naj- bi 'zagotovili mladink da

Ali res ni nikogar, ki bi boljši način doprinašamo spozna lepoto našega člove-
znal to. iniciativo vzeti res- skupnosti in svojemu zado- ka,- hribovca in naših gora.

. . no v svoje roke, v korist in voljštvu. Torej, naj bi se ta- J- B.
V času, ko je bila s strani pa so posamezne organizaci- uspeh šolskih planincev, čla- ko močan kolektiv sam zave-

Izraela izvedena na arabske je prispevale tudi iz svojih n o v . naše »ISKRE«! dal, da nam je to potrebno, Pripomba uredništva:
dežele agresija, smo v na- izdelkov,^ ki bi -jih v arab- j^es =e> da je v okviru Po- da imamo pred. seboj del
šem listu objavili nekaj ,ve- skih deželah lahko upora- ¿¡¡¡niške ' skupnosti dom v najlepše slovenske zemlje,
sti o tem, kako šo naši de- bili, da bi ublažili škodo, ki Trenti za :glane »ISKRE« to- kjer je še mnogo tako do-
lovni. kolektivi zbirali pri- jo je povzročila . izraelska da lahko bi z organizirano mačega planinskega in : to
Spevke za .pomoč prizadetim, agresija. Ce torej računamo akcijo pridobiLi še kaj več naj bi nam bilo kot vodilo sindikat /p  »1SK.KA«, zato
Prav je, da. ob tej pritožno- v povprečju, je vsak član kar služilo cei0tni tovar- za organizirano dejavnost. prosimo predsedstvo, naj
sti, ko so znani vsi prispev- delovnega kolektiva ZP Iskra g  tudi kot odii6 na propa- 21 septembra bo poteklo P°šlJe uredništvu o tem 
ki delovnih kolektivov ZP, prispeval okrog 14 novih dl- nd 26 let kar ie Dlamen sovraž- predlogu svoje mnenje, ki ga
-------------Janez ga£ f rejamb jportne igre, raz- n V ^ g a  m ašč e v ja  pogolt- 1 » ?  priobčili V časopisu..

ne prireditve ob vseh prilož- nil vsa poslopja na Rašici,
nostih, npr. ZB, , sindikati, kjer je. še pred 22. julijem
kegljači ipd., toda razen sa- 1941. leta že delovala skupi- j S K R A — glasilo delovno 
morastnika Ekarja, izgleda, na zavednih borcev proti m m »«.-’./» Tckra indmstriii 
d . d « r f . i  še „1 Mo pisano okopa,orjo, »  j n m k  p . g  “ “ . 'Z e h a d k o  Meko-

- - „ k ■,» j a s s r ( S i Z “xss.o°;;«i*: — aps»*;*
SU SSTr  S S S S K S  s ™  * M « ,  « . :  doma- 23 in 2« se p ,,» te . prav

vme, kjer bi planinci lahko na vrhu nad Rašico. Prav bi SKI oaoor — uiavm ureanm.

Iskra za žrtve 
izraelske agresije

Smo mnenja, da o ustano
vitvi planinske sekcije v 
»ISKRI« lahko da pobudo

Zahvala
Ob izgubi drage mame 

MARE CERN

o tem . znova spregovorimo narjev, 
in pogledamo, kolikšen je 
bil ta Paš. prispevek. Pozivu 
za zbiranje pomoči arab
skim deželam. so se’ odzvale 
malone. vse naše tovarne in 
enote, nekatere pa bodo 
zbrale sredstva v ta namen 
še naknadtid.

V celoti -je. bilo doslej v
-okviru- združenega .podjetja :sožalja in denarno pomoč, 
•zbranih nekaj nad 17 milijo
nov starih dinarjev. Pri 
tern je dobršen del’ zbranih 
sredstev v denarju, nekaj

v -kranjski tovarni, za besede * to rd ruštvo  bi bilrn da“tu”sodeiuje tudi Pavel Gantar -  odgovorni 
-  ali kot sekcija, toda kje smo. kolektiv »ISKRE«, da sp o- urednik: Igor Slavec — izha-

Zvonka Cern planinsko društvo iz Šent- zna kraje, ki so svetal del ja tedensko — Rokopisov ne 
z družino vida si je zgradilo malo po- jtaše zgodovine, zato želim, vračamo — Tisk in klišeji: 

stojanko na zgodovinskem da s temi vrsticami združim *CP Gorenjski tisk« Kranj


